



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၃ သီ, ၂၀၂၀ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢၢ်နီၣ်ဂံၢ်-20-123-II

ဒူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: သွံၣ်ထံးမုၢ်ခွါတၢ်မၤပယုဲ (တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်) လၢနီၣ်တကီၢ်ဆၣ်, လၢစးပထုဘၢၣ် ၂၀၂၀ နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါဝဲ တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်မၤတရီၢ်တပါအဂ့ၢ်တခါလၢ အကဲထီၣ်အသးလၢ နီၣ်တကီၢ်ဆၣ်, ဒူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ် ဝဲလၢစးပထုဘၢၣ် ၂၆သီ, ၂၀၂၀နံၣ်အနံၤန့ၣ်လီၤ. အူမိၤညး ဖီၣ်ဆူၣ်ဝဲ နီၣ်ဂံၢ်---လၢ အသးအိၣ် ၂၁နံၣ်ဝံၤ သမၢဝဲအတၢ်ကမၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခံ နီၣ်ဂံၢ်---က့ၤလၢ ဟံၣ်ဒီး တဲဘၣ်အဝၤလၢတၢ်ကဲထီၣ်အသးအခါ အဝၤမၤဒၢၣ်အီၤခံထံၣ်လၢအမဲာ်သၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အံၤ တၢ်ဘျီရဲအီၤတဝံၤဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တချုးတၢ်မၤတၢ်ဆၢတဲာ်ဒီးဘၣ်ဒီး ကညီဒိကလုာ်ပၤကီၢ်သုး (KNPF) ကဘၣ်မၤဒီးတၢ်သမံသမိး ဆူညါန့ၣ်လီၤ.¹

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	သွံၣ်ထံးမုၢ်ခွါတၢ်မၤပယုဲ
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လၢစးပထုဘၢၣ် ၂၆သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၢၣ်)	ဒ---သဝီ, နီၣ်တၢ်ယီၤကရူာ်, နီၣ်တကီၢ်ဆၣ်, ဒူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	နီၣ်ဂံၢ်---
သးနံၣ်	၂၁
မုၢ်/ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိလီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျး
တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ	ခရံၣ်ဖိ

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤဝဲ လၢအိးကထိဘၢၣ် ၂၀၂၀ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဝဲ ဒူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီ ဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ် မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ် ဝဲလီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤ လၢအဝဲနီၣ်ကစၢ် တၢ်ဘၣ် တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤဒီးအိၣ်အီၤ ဝဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲ ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံမုဒါ / လိာ်လၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ဒ---

ပှၤလၢအမၤအၢပယွဲတၢ်တၢ်အဂျါ		
မံၤ	တၢ်ဖံးတၢ်မၤ	ဒူသဝီ
အူမိၤညး	-	ဒ---

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲၤပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
 နိၣ်တၢ်ဟံးသဝီဖိတဲဘၣ်ယၤလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤန့ၢ်လီၤ. ယသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဝံၤအလီၢ်ခံ ယလဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီး နိၣ်တၢ်ဟံးသဝီခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်ဒီး ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်န့ၢ်လီၤ.

ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စုၣ်စုၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၤလဲၣ်.
 ပှၤလၢဟ့ၣ်ယၤတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဒီး ပှၤလၢအသ့ၣ်ညါထွဲတၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဖၣ်မ့ၢ် လိာ်ကဝီၤသဝီခိၣ်န့ၢ်ဒီး ဒူသဝီကမံးတံာ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခံ, ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် နီၣ်ဂ---အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးအီၤဆူ လိာ်ကဝီၤခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၢ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံးဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပှၤပှၤတက့ၢ်

ဟံးဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပှၤပှၤတက့ၢ်.
 တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၢ် နီၣ်ဂ---တဲဖျါထီၣ်အီၤဒ်အံၤန့ၢ်လီၤ. ဖဲလါဖဲးပထုဘၣ် ၂၆ သီ, ၂၀၂၀ နံၣ် ဖဲဟါခီ ၆:၃၀ အဆၢကတီၢ် နီၣ်ဂ---လဲၤဟးယၤ (တၢ်ဟးလီၢ်တအိၣ်အယိ အဝဲဘၣ်လဲၤဝဲဆူတပီၣ်ကျါ) န့ၢ်လီၤ. ဖဲအဝဲလဲၤတုၤဖဲ သ့ၣ်ထူၣ်လၢအဟံၣ်ကပၤအခါ အဝဲန့ၢ်ဟူသ့ၣ်ဒုသိၣ်လၢအလီၢ်ခံ (ဖဲအဟးယၤအဆၢကတီၢ်)န့ၢ်လီၤ. ဖဲအဝဲကွၢ်လီၤအလီၢ်ခံအခါ အဝဲထံၣ် အူမိၤညးဟံးဆူအအိၣ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲန့ၢ်အဆၢကတီၢ် အူမိၤညးဆိၣ်ဝဲပီၣ်မ့ၢ်အံၤဆူ သ့ၣ်ထူၣ်ကပၤန့ၢ်လီၤ. ဖဲအဝဲကကိးပသုဒီးယုတၢ်မၤစၢၤအခါ အူမိၤညးဖိၣ်တံာ်ဟံးအကိာ်ဘိးယံးဒီး တဲအီၤလၢ “ ကိးပသုတဂ့ၤ. နမ့ၢ်ကိးပသုဒု ယကမၤသံနၤ”. နီၣ်ပျံတၢ်ဆူတၢ်အိၣ်ဘူးဒီးသ့ၣ်တထူၣ်န့ၢ်ဒီး နီၣ်ဂ---ဘၣ်ယိၣ်လၢအူမိၤညးကမၤသံအီၤအယိအဝဲကိးပသုဝဲတဘျီဘၣ်န့ၢ်လီၤ. (ဒ်နီၣ်ဂ--- ဟံးဖျါဝဲအသိး) အူမိၤညးဖိၣ်ဆူၣ်အီၤဝံၤဘၣ်ဆၣ် တပျဲက့ၤအီၤဒ်ဘၣ်. အဝဲဟးယုကွၢ်တၢ်တခါခါလၢ ကမၤဆါနီၣ်ဂ---န့ၢ်လီၤ. ဖဲန့ၢ်အဆၢကတီၢ် နီၣ်ဂ---ဆိၣ်ဖျိးအီၤဒ် က့ၤဟ့ၢ်ဆူအဟံၣ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲနီၣ်ဂ---တဲဘၣ်အဝဲလၢတၢ်ကဲထီၣ်အသးအံၤဒီး အဝဲအသးဒိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒီး မၤဒၣ်အီၤခံထံၣ် (လၢအမဲာ်သ့ၣ်)န့ၢ်လီၤ. ဖဲဟါလီၤခိၣ်န့ၢ်န့ၢ် နီၣ်ဂ---ဟံးဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ လိာ်ကဝီၤသဝီခိၣ်န့ၢ်တဖၣ် ဒီးလၢခံတၢ်ဖိၣ်ဝဲအူမိၤညးန့ၢ်လီၤ. နီၣ်လဲၣ်ဂ့ၢ်လဲၣ်ဂ့ၢ် အူမိၤညးတအၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်ဝဲလၢ အမၤကမၢ်တၢ်န့ၢ်ဘၣ်. လၢခံတနံၤန့ၢ် တၢ်ဆူလီၤအူမိၤညးဆူ ကညီၤဒီးကလုာ်ပၤကီၢ်သုး (KNPF) ဂူလၢ နိၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲ လါအိးကထိဘၣ် ၂ သီ ၂၀၂၀နံၣ်အနံၤန့ၢ် ပၤကီၢ်တဖၣ်သမံသမိးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဒီး ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ (ဒိဖျိထံၣ်လိာ်သံကွၢ်အီၤ) ဒီးဆဲးမၤဝဲတၢ်သမံသမိးအံၤဖဲ လါအိးကထိဘၣ် ၁၅ သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်အနံၤတဘျီကဒီး (ဒိဖျိတၢ်ဂ့ၢ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဘၣ်အယိ) န့ၢ်လီၤ. ဖဲတၢ်သမံသမိးတၢ်အဆၢကတီၢ်, အူမိၤညးတအၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်ဝဲလၢ အဝဲဖိၣ်ဆူနီၣ်ဂ---ဘၣ်န့ၢ်လီၤ. လၢန့ၢ်အမဲာ်ညါ အဝဲတဲဝဲလၢ နီၣ်ဂ---အသးလီၤပလိာ်ဒီးအီၤ (လၢကမံယုာ်အီၤ)ဒီး အဝဲသ့ၣ်အဘၣ်စၢၤအိၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ထွဲတနီၤလံအယိ နီၣ်ဂ--- အသးလီၤပလိာ်လၢ ကမံယုာ်ဒီးအီၤဒီး ယုထံၣ်အီၤ (လၢတၢ်တဟါန့ၢ်)န့ၢ်လီၤ. အဝဲတဲစ့ၢ်ကိး

ဝဲလါ အဝဲမံယုတ်ဘဉ်ဒီး နီဂ်--- သာဘျီလံဒီး ဒိဖျီနီဂ်--- တူဂ်လိာ်အီအယိန့ဉ်လီၤ.

ဘဉ်ယးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ နီဂ်---ဝဲဝဲလါ “ယတဘဉ်ထွဲ (မံယုတ်) ဒီးနၢနီတဘျီဘဉ်. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ထဲတဘျီ လၢနဖီဉ်ဆူဉ်ယၤလီၤ.” ဒိဖျီတၢ်ဂ့ၢ်တဖိးမံလိာ်သး(ပုၤမၤကမၢ်တၢ်ဒီး ပုၤတူၢ်ဘဉ်တၢ်အတၢ်ကတိၤလီၤဆီ လိာ်သး) အယိ တၢ်တဆၢတဲာ်ဘဉ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒီးဘဉ်န့ဉ်လီၤ. ဝဲ လါအီးကထိဘဉ် ၁၆ သီ, ၂၀၂၀ နံဉ်အနံၤ န့ဉ် နူသဝီခိဉ်နီဒီး လီၤကဝီၤကညီပိာ်မုာ်ကရၢ(KWO) ပုၤဘဉ်မူဘဉ်ဒါတဖၣ် ဆုၤဝဲ နီဂ်---ဆူ (KWO) တၢ်အိဉ်ကဒုအလီၤလၢကီၢ်ရၢအပူၤ မ့ၢ်လၢအဝဲဝဲလါ တူၢ်ဘဉ်ဝဲတၢ်ပဲာ်အၢပဲာ်သီဒီးတၢ်ကွၢ်တလီၤ (လၢလီၤကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်အအိဉ်) တမုာ်ဘဉ်အယိန့ဉ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်ဘျီအီတဝံၤဝဲဒီးဘဉ်န့ဉ်လီၤ. မ့ၢ် KNPF ဟံၣ်ဖျါဝဲတခီ တၢ်ကမၤတၢ်ဆၢတဲာ်လၢခံ (ဆဲးမၤတၢ်သမံသမိးဝံၤအလီၢ်ခံ)န့ဉ်လီၤ.

(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘဉ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤၤ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲး တၢ်ယာ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲးလဲဉ်.

ပုၤတူၢ်ဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးလၢတၢ်ကသုအီၤလၢ တၢ်ရၢလီၤအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယာ်ကရၢ (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုဉ်ကိာ်

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယာ်ကရၢ (KHRG) အံၤဘဉ်တၢ်ဒုးအိဉ်ထီၣ်အီၤဝဲ ၁၉၉၂ နံဉ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၤကဝီၤကရၢ သဘျုတဖု လၢအၢဉ်လီၤမၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယာ်အတၢ်အိဉ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ် ကလံၤထံးအပူၤန့ဉ်လီၤ. KHRG သိဉ်လိဝဲ လီၤကဝီၤကညီပိာ်မုာ်ကရၢ လၢကမၤနီဉ်မၤပၤတၢ်မၤဘဉ်ဒိ ပုၤဟီဉ်ခိဉ်ဖိခွဲးယာ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ဉ်လီၤ. KHRG ဘိးဘဉ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ နိသိးကပာ် ဖျါထီၣ်လီၤကဝီၤပုၤကမ့ၢ်တဖၣ် အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘဉ်ခိဉ်ဘဉ်, အတၢ်ဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံဉ်တၢ်ပာ်သးသ့ဉ်တဖၣ်န့ဉ်လီၤ. နယုထံဉ်သ့ဉ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ဉ်တဖၣ်ဝဲ www.khrg.org အပူၤသ့ဝဲဒၣ်န့ဉ်လီၤ.